
TÖREBODA MARIESTAD GULLSPÅNG 

Kommuner i samarbete 

Miljö- och byggnadsförvaltningen 
Kyrkogatan 2, 542 86 Mariestad 
Tel: 0501-756005, 756020, 756030 
E-post: rnbn@rnariestad.se 

2016-01-15 

Regeringskansliet 

103 33 Stockholm 

Remissvar - Avgifter i livsmedelskontrollen -
förslag på en mer effektiv avgiftsfinansiering, 
N2015/5104/DL 

Synpunkter på förslagen i betänkandet 

Förenklad riskklassning 

Sida 1 (2) 

Dnr: 2015.Ma1592 

Vi instämmer med förslaget om att det ligger ett för stort fokus på kontroll

timmarna och att förslaget bör ligga på antal besök istället för att få en mer riktad 

tillsyn på alla objekt. Det enda man måste tänka på är att det måste skiljas på 

tillsyn och revision i uträkningen. Revisionen tar mycket längre tid än ett vanligt 

tillsynsbesök gör. 

Efterhandsbetalning av kontrollavgifter 

Vi tycker att det nuvarande systemet fungerar bra med förskottsbetalning och att 

detta system är väl inarbetat hos verksamhetsutövarna. Vi anser att det blir 

administration vid debitering i efterhand. Vad det gäller att verksamheter upphör 

innan tillsyn har hunnit göras är nog ett mer storstadsproblem än ett 

småstadsproblem, i det fallet måste det finnas en möjlighet att kunna betala 

tillbaka en del av taxan till verksamheten. 

Vi anser däremot att timkostnaden ska vara samma i alla kommuner. Varför ska 

en verksamhet i en kommun betala 1 300 kronor i timman medan man i 

grannkommunen endast betalar 600 kronor i timman för tillsynen. Det är inte rätt 

ur konkurrenssyfte. 

Kommunal samverkan 

Det är ett bra förslag som vi faktiskt redan idag tillämpar med våra 

grannkommuner. Vi gör det både i kompetenssyfte samt att vi byter tjänster när vi 

har ett problem med att våra egna politiker är inblandade i tillsynsärenden. 
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Mer aktivt Livsmedelsverk 

Vad det gäller att Livsmedelsverket tar över tillsynen på verksamheter som 

tidigare kommunerna haft tillsynen på kan diskuteras. Man anger att det beror på 

kompetensbrist i kommunerna. Men vår samlade uppfattning är att så inte är 

fallet. Man bör istället ställa frågan till kommunerna innan om det saknas 

kompetens inom vissa områden. Därefter besluta om övertagande av 

verksamheter ska ske. 

Vi håller också med Dagligvaruhandel som nämner att Livsmedelsverket ska ta 

fram gemensamma mallar. Idag tar alla kommuner fram sina egna mallar men 

sedan ska rapporterna till Livsmedelsverket göras enligt en speciell mall, som inte 

passar in för alla typer av verksamheter. 

För Miljö- och byggnadsförvaltningen 

Ritva Rådefalk 
Miljöinspektör . 


